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PROTOKÓŁ  Nr XX/12 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  11 grudnia  2012 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
   
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych) i otworzył obrady XX sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
 
1) Brzezicki Józef 
2) Burnat Krystyna 
3) Czarnota Zdzisław 
4) Goc Robert 
5) Kimla Renata 
6) Konopa Halina 
7) Laskowski Mieczysław 
8) Przynoga Franciszek 
9) Rodak Jerzy 
10) Smaga Anatol 
11) Wdowiak Mirosław 
12) Żołnowska Maria  
 
Nieobecni: 
Janczyk Paweł 
Sawicki Marek 
Stanisławski Mikołaj 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 

 Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1) Adam Gliniak - Burmistrz 
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego 
4) Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny Urzędu  Miejskiego 
5) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 
6) Chodorski Zdzisław – Sołtys wsi Konin Żag. 
7) Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
8) Maciej Beszterda – Sołtys wsi Żaganiec 
9) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 
I. Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany w 

porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
 

                    Prowadzi Przewodniczący Rady Miejskiej  
II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 
- Burmistrza Iłowej,  
- Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej. 

2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  
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3. Przyjęcie uchwały w sprawie: 

 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2012 roku z 

budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie operacji pn „Remont i wyposażenie 
świetlicy wiejskiej w Klikowie oraz zagospodarowanie przyległego do niej terenu” referuje 
Skarbnik Gminy (Druk Nr 80) 

2) zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2012 roku – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 
80) 

3) zmian uchwały budżetowej na rok 2012 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 
81) 

4) zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Iłowa na lata 2012 – 2021 – referuje 
Skarbnik Gminy (Druk Nr 82) 

5) wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Iłowa, których  niezrealizowane kwoty nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2012 – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 80) 

6) określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości – referuje Sekretarz 
Gminy (Druk Nr 83 str 1-4) 

7) opłat za korzystanie z cmentarza komunalnego w Iłowej – referuje Kierownik Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (Druk Nr 83 str 5-10) 

8) wysokości opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej – referuje 
Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (Druk Nr 83 str 11-15) 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
5. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
6. Zakończenie XX sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

 
Do przedstawionego porządku obrad zostały zgłoszone następujące wnioski: 
 
Pan Jerzy Rodak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Zgłosił wniosek komisji rewizyjnej o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie opłat za 
korzystanie z cmentarza komunalnego w Iłowej. W uzasadnieniu podał, że projekt uchwały jest 
nieprecyzyjny i nieczytelny do końca, zaproponował jego dopracowanie, żeby stał się bardziej 
czytelny. 
 
Pan Franciszek Przynoga – Przewodniczący Komisji Budżetu 
Zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w części II w punkcie 3 (przyjęcie uchwał) o 
podjęcie zmian w uchwale Nr 93 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie 
uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Iłowa na lata 
2012-2016. Podyktowane to jest składanymi dwukrotnie wnioskami komisji budżetu do pana 
Burmistrza o przygotowanie projektu uchwały i do tej pory tego nie uczyniono, a uzasadnienie 
zmian przedstawi po ewentualnym przyjęciu wniosku. 
 
Pan Jerzy Rodak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Bardziej uzasadnił wniosek komisji: przytoczył proponowane zapisy z projektu uchwały i 
stwierdził, że przeciętny człowiek jak się zapozna z tymi zapisami to zrozumie, że opłata za 
pochówek w grobie murowanym jest opłatą za grób murowany. Tak jest to rozumiane. Czy tak jest 
faktycznie? Analizując wcześniejsze wciąż obowiązujące Zarządzenie Burmistrza stwierdził, że 
konstrukcja tego Zarządzenia jest bardziej czytelna. Jasno z niego wynika, co z czego składa się na 
daną opłatę. W projekcie uchwały jest to nieprecyzyjne.  
Głosowanie wniosku komisji rewizyjnej o zdjęcie z porządku obrad pkt 7: 
w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych.  
za przyjęciem wniosku głosowało – 6 radnych 
przeciw – 2 (M. Wdowiak, K. Burnat) 
wstrzymujących się – 3 (J. Brzezicki, A. Smaga, M. Żołnowska) 
Wniosek został przyjęty, projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
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Głosowanie wniosku komisji budżetu o wprowadzenie w miejsce zdjętego projektu uchwały w 
punkcie 7 w sprawie zmiany uchwały dot. uchwalenia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Iłowa na lata 2012-2016 tj. uchwały Nr 
93/6/X/11 z 29 listopada 2011 roku. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – Radny 
Zapytał wnioskodawców dlaczego ten wniosek nie padł na komisjach, żeby wyjaśnić o co tutaj 
chodzi. Stwierdził, że większość radnych  pewnie jest zaskoczona. 
 
Pan Franciszek Przynoga – Przewodniczący Komisji Budżetu 
Jeśli ten wniosek przejdzie to wyjaśnię. Komisja budżetu dwukrotnie składała wniosek o 
przygotowanie projektu uchwały. Jedno pismo było, że wniosek jest bezzasadny, natomiast drugi 
wniosek pozostał bez odpowiedzi. A związane jest to z tym, żeby zabezpieczyć środki na remonty 
kapitalne np. budynku przy ulicy Kolejowej. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – Radny 
To rozumiem, ale dlaczego komisje, które niedawno obradowały nic o tym nie wiedziały. Była 
wtedy okazja, żeby o tym  porozmawiać, zastanowić się, czy ten wniosek ma sens, czy nie. 
 
Pan Franciszek Przynoga – Przewodniczący Komisji Budżetu 
No to państwo będziecie głosowali, czy ma sens, czy nie. Obowiązkiem pana Burmistrza było 
przygotowanie projektu uchwały. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – Radny 
To jest stawianie przed faktem dokonanym moim zdaniem. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek komisji budżetu: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych.  
za przyjęciem wniosku głosowało – 7 radnych 
przeciw – 3 (M. Wdowiak, K. Burnat, M Żołnowska) 
wstrzymujących się – 2 (A. Smaga, Z. Czarnota) 
Wniosek został przyjęty. 
  
Głosowanie porządku obrad po zmianach: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych 
za przyjęciem porządku obrad głosowało – 11 radnych 
przeciw – 0  
wstrzymujących się – 1 (M. Wdowiak) 
 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Adam Gliniak–  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 29.11.2012 r. do dnia 11.12.2012 r. : 

 wydałem 5 decyzji zezwalających na usunięcie drzew, 

 wydałem 1 zaświadczenie o przeznaczeniu działki w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego lub studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy i miasta Iłowa, 

 wyraziłem zgodę na usunięcie drzew rosnących na działkach gminnych dla Zarządu Powiatu 
Żagańskiego w związku z przebudową mostu przy ul. Poniatowskiego, 

 zawiadomieniem przekazałem do Starosty Powiatu Żagańskiego informację mieszkańca 
Konina Żagańskiego o braku konserwacji rowu melioracyjnego celem dalszego załatwienia, 

 Lubuski Wojewódzki Inspektorat Nadzoru Budowlanego poinformował o terminie oględzin 
na dzień 18.12.2012 r.  w sprawie niewłaściwego użytkowania zbiornika wodnego 
zlokalizowanego na działce oznaczonej numerem ewidencyjnym 1023 obręb Iłowa w celu 
ustalenia stanu faktycznego, 
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 uzyskaliśmy zaświadczenie Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Żaganiu o 
zakończeniu inwestycji pn. „ Rewitalizacja Placu Wolności w Iłowej – etap I”, 

 rozpoczęły się również procedury odbiorowe zadania pn. „Uporządkowanie gospodarki 
wodno-ściekowej w Gminie Iłowa poprzez budowę wodociągu w sołectwie Żaganiec( II 
etap ) i kanalizacji sanitarnej w rejonie ulicy Sportowej w miejscowości Iłowa”, 

 rozpocząłem prace związane ze złożeniem wniosku do Samorządu Województwa 
Lubuskiego  o dofinansowanie  środkami unijnymi zadania pn. „Uporządkowanie 
gospodarki wodnej  w Gminie Iłowa poprzez budowę wodociągu w sołectwie Czerna”. 
Wcześniej zapowiadany termin składania wniosków został przesunięty z listopada do 
połowy stycznia, 

 podpisałem umowę z Samorządem Województwa Lubuskiego na dofinansowanie środkami 
unijnymi zadania pn. „Budowa placu zabaw w Iłowej przy ulicy Piaskowej”, 

 zostały wydane 3 decyzje o warunkach zabudowy, 

 odnośnie ulicy Młyńskiej, ponieważ obecny właściciel działki, na której chcemy 
wybudować drogę nie podjął negocjacji co do wysokości odszkodowania za wydzielony 
grunt, zwróciłem się do Starosty Żagańskiego o podjęcie dalszych działań przewidzianych 
prawem, w celu odpłatnego przejęcia działki przez Gminę, 

 w dniu 30 listopada ze skutkiem negatywnym (brak wpłat wadium) odbyły się I przetargi 
ustne nieograniczone na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych ozn. działkami nr 1/57, 
341/30, 341/31 oraz 341/28 i 641/7 położonych w obrębie Konin Żagański w Strefie 
Aktywności Gospodarczej przy autostradzie A-18, 

  na dzień 8 stycznia 2013 r. ogłosiłem I przetarg ustny na najem gruntu na 10 lat pod 
budowę garażu (boks nr 48) w Iłowej przy ul. Ogrodowej, 

 podejmując w dniu 3 grudnia zarządzenia wyznaczyłem do sprzedaży na wniosek najemców 
lokale mieszkalne : w Iłowej przy ul. Żaków 3/7 oraz przy ul. Żagańskiej 12/3, 

 podpisałem protokół uzgodnień dot. nieodpłatnego przejęcia od ANR na rzecz Gminy Iłowa 
działki nr 1192/2 w Iłowej przy ul. Traugutta zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w  Iłowej z 
dnia 8.11.2012 r., 

 zaopiniowałem pozytywnie projekt tymczasowej organizacji ruchu na czas budowy 
energetycznej linii kablowej do pawilonu handlowego w Iłowej przy ul. Kolejowej w pasie 
drogi gminnej, 

 wydałem decyzje zezwalającą na prowadzenie robót w pasie drogi gminnej w Klikowie 
(działka nr 114) oraz związaną z tym decyzję na umieszczenie urządzeń w pasie tej drogi 
dot. budowy energetycznej linii kablowej do działki nr 108/1, 

 odnośnie działalności gospodarczej i ewidencji tej działalności  zostało dokonanych 9 
zmian, 

 wszczęto postępowanie o wydanie 6 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

 przydzieliłem 1 lokal socjalny, 

 przedłużyłem umowę na 1 lokal socjalny, 

 również zgodziłem się na zamianę lokali mieszkalnych, 

 rozliczyliśmy dotację Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gorzowie Wielkopolskim na 
utrzymanie kwater grobów wojennych na cmentarzu komunalnym w Iłowej. 

 
Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej złożyli sprawozdania z pracy Komisji za 
okres międzysesyjny. 
 
Ad. II pkt 2 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 
Pan Robert Goc – Radny 
Mam pytanie dotyczące inwestycji „kanalizacja przy ulicy Jaśminowej”, która została przeniesiona 
na rok 2013, kiedy ta inwestycja została rozpoczęta? Jakie działania, w jakim terminie ona się 
rozpoczęła, zlecenie projektu? 
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Pan Józef Brzezicki – Radny 
W parku prowadzone są prace i poszerzana jest skarpa wzdłuż ulicy Kolejowej. Czy zasypywanie 
tych drzew wzdłuż ulicy Kolejowej (tam są różnego rodzaju drzewa, gdzieś na wysokości 1,5m) 
jest uzgadniane np. z dendrologiem. Chciałbym wyjaśnić tą sprawę, czy nie będzie takiego 
zagrożenia, że po jakimś czasie te drzewa poobumierają.  
 
Pan Franciszek Przynoga – Radny 
Chciałbym się dowiedzieć na jakim etapie jest sprawa związana ze ściekami płynącymi z Zajazdu 
Hayduk do rzeki Czernej wzdłuż autostrady. 
 
Ad. II pkt 3 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2012 roku z 
budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie operacji pn „Remont i wyposażenie 
świetlicy wiejskiej w Klikowie oraz zagospodarowanie przyległego do niej terenu” 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały i poinformowała, że projekt 
uchwały zostaje przedłożony w  związku ze zmniejszeniem o 27.326 zł ( w pełnych złotych ) kwoty 
pożyczki tj. z kwoty 388.250 zł do kwoty 360.924 zł  w związku z tym, że wydatki kwalifikowane 
dotyczące robót budowlanych a tym samym nadzoru inwestorskiego zamknęły się  kwotą mniejszą 
od wartości podpisanej umowy z wykonawcą. 
Pan Przewodniczący Rady podał, że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych  
zapadają bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 
rady. 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

2) zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2012 roku 
Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały i poinformowała, że art. 89 
ust 1 pkt 3) ustawy o finansach publicznych daje możliwość zaciągnięcia kredytu na spłatę 
wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 
W związku z  niską realizacją dochodów z  wpłat z tytułu odpłatnego  nabycia prawa własności 
oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości, które na dzień 29 listopada 2012 roku 
wynoszą 76.461,05 zł przy  planie  w projekcie  zmiany uchwały budżetowej  w kwocie 627.655,99 
zł  w wyniku zmniejszenia o kwotę 2.451.563zł. 
Na  zmniejszenie o kwotę 2.451.563 zł z tytułu wyżej wymienionych dochodów ma wpływ 
zwiększenia przychodów o kwotę 400.000 zł z tytułu przedmiotowego kredytu.   
 
Pan Przewodniczący Rady podał, że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych  
zapadają bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 
rady. 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

3) zmian uchwały budżetowej na rok 2012 Gminy Iłowa 
Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały i poinformowała, że na 
zmniejszenie planu wydatków w dziale 010 rozdział 01041   w ogólnej kwocie  3.837.417zł  
składają się zmniejszenia na: 
§ 6058 o kwotę  2.350.822 zł,  które dotyczą zmniejszenia o kwotę 2.323.496 zł  na zadaniu  
budowa wodociągu  w sołectwie Czerna i o kwotę 27.326 zł  na zadaniu remont i wyposażenie 
świetlicy wiejskiej w Klikowie. 
§ 6059 o kwotę 1.486.595 zł, które dotyczy zmniejszenia planu  na zadaniu  budowa wodociągu  w 
sołectwie Czerna. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 050 rozdział 05011 §  6050 o kwotę 114.177 zł dotyczy 
zmniejszenia udziału własnego w finansowaniu zadania pn.„ Rewitalizacja Placu Wolności”. 
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Zmniejszenie planu wydatków w dziale 754 rozdział 75412 na ogólną kwotę 682.240 zł dotyczy 
zakupu samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP w Iłowej, w tym na § 6057 o kwotę 591.340 
zł, któremu towarzyszy zmniejszenie planu dochodów w dziale 754 rozdział 75412 §  6207 również 
o kwotę 591.340zł.  
W związku z wykazanymi przez dyrektorów szkół podstawowych nadwyżkami w planie wydatków 
zostaje zmniejszony plan wydatków  w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę 18.593 zł. 
Zwiększenie planu wydatków o kwotę  2.852 zł w dziale 801 rozdział 80103 jest wynikiem 
zmniejszenia planu wydatków dla Szkoły Podstawowej w Szczepanowie o kwotę 520 zł w związku 
z wykazanymi nadwyżkami w planie wydatków przez Dyrektora Szkoły i zwiększenia planu  
dotacji podmiotowej dla „Małej Szkoły w Koninie” o kwotę 3.372 zł, w związku z wpłatami gmin 
obcych za pobyt dzieci z ich terenu w oddziale przedszkolnym, któremu towarzyszy zwiększenie 
planu dochodów również o kwotę 3.372 zł w dziale 801 rozdział 80103 §2310. 
W związku z wykazanymi przez dyrektorów nadwyżkami w planie wydatków w Przedszkolu w 
Iłowej oraz Gimnazjum w Iłowej zostaje zmniejszony plan wydatków Przedszkola w dziale 801 
rozdział 80104 o kwotę 18.479 zł i plan wydatków Gimnazjum w dziale 801 rozdział 80110 o 
kwotę 22.917 zł . 
Ponadto w dziale 801 rozdział 80104§2310  zostaje zwiększony plan wydatków o kwotę 976 zł w 
związku z pobytem dziecka z Gminy Iłowa w przedszkolu na terenie Gminy Żagań o statusie 
miejskim. 
W związku z wykazanymi przez dyrektorów nadwyżkami w planie wydatków w Szkole 
Podstawowej w Iłowej  oraz Przedszkolu w Iłowej zostaje zmniejszony plan wydatków w dziale 
801 rozdział 80146 o kwotę 564 zł, natomiast w  dziale 801 rozdziale 80148 o kwotę 2.784 zł. 
W związku ze zgłoszeniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej nadwyżki w  planie w 
stosunku do potrzeb Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej zostaje zmniejszony  planu wydatków w 
dziale 852 o kwotę 68.769 zł. 
Ponadto w dziale 852 rozdział 85212 zostaje wprowadzony plan wydatków w kwocie 24zł , 
któremu towarzyszy wprowadzenie planu dochodów również w dziale 852  rozdział 85212 w 
kwocie 24 zł w związku z wpłatą odsetek od nienależnie pobranych świadczeń w latach ubiegłych, 
które podlegają odprowadzeniu do LUW w Gorzowie Wielkopolskim. 
W dziale 853 zostaje zwiększony plan wydatków o kwotę 3 zł, któremu towarzyszy zwiększenie 
planu dochodów również w dziale 853 o kwotę 3zł, przedmiotowe zwiększenia dotyczą 
przedsięwzięcia pn. Aktywizacja społeczno – zawodowa w Gminie Iłowa. 
W związku z wykazanymi przez dyrektorów nadwyżkami w planie wydatków w Szkole 
Podstawowej w Iłowej i Gimnazjum w Iłowej zostaje zmniejszony plan wydatków w dziale 854 
rozdział 85401 o kwotę 6.230 zł. 
Ponadto w dziale 854 rozdział 85415 zostaje zmniejszony plan wydatków o kwotę 3.626 zł po 
zapewnieniu 20% udziału własnego w stosunku do otrzymanej dotacji na stypendia szkolne. 
Zmniejszenia planu wydatków w dziale 900 rozdział 90004 §§ 6058,6059 o  kwotę 65.115zł 
dotyczy rekompozycji  Parku Dworskiego, po zafakturowaniu prac wykonanych w 2012 roku.   
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90095 o kwotę 35.000 zł dotyczy zadania pn. 
Wykonanie placu zabaw dla dzieci w rejonie ul. B. Chrobrego lub w rejonie ul. Piaskowej. 
Zwiększenie planu wydatków w dziale 921 rozdział 92109 o kwotę 500 zł, któremu towarzyszy 
zwiększenie planu dochodów w dziale 921 rozdział 92109 §0960 również o kwotę 500 zł związane 
jest z otrzymaniem darowizny od BS Iłowa przez Sołectwo Konin.  
  W wyniku dokonanych zmian plan dochodów zostaje zmniejszony o kwotę 2.920.734 zł,   
natomiast plan wydatków o kwotę 4.871.556 zł. 
Różnica pomiędzy zmniejszeniem planu wydatków a zmniejszeniem planu dochodów równa się 
kwocie 1.950.822 zł , co znajduje swoje odzwierciedlenie w zmniejszeniu przychodów z tytułu  
pożyczek na wyprzedzające finansowanie  w kwocie 2.350.822 zł i zwiększeniu przychodów z 
tytułu kredytu w kwocie 400.000 zł. 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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4) zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Iłowa na lata 2012 – 2021 
Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały i poinformowała, że w 
ramach proponowanej zmiany wieloletniej prognozy finansowej zostaje zmieniony jej okres z lat 
2012 – 2018 na lata 2012 – 2021, podyktowane wprowadzeniem do uchwały budżetowej w 2012 
roku przychodów z tytułu kredytu w kwocie 400.000,00 zł i uaktualnienie wieloletniej prognozy 
finansowej z projektem WPF na lata 2013 – 2021. 
Wskazała na proponowane zmiany prognozy w stosunku do ostatniej zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej dokonanej uchwałą Nr 153/6/XVIII/12 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 8 listopada 2012 
r., o których mowa w załączniku Nr 3 do projektu uchwały. 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

5) wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Iłowa, których  niezrealizowane kwoty 
nie wygasają z upływem roku budżetowego 2012 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały i poinformowała, że po 
ostatecznym określeniu wydatki niewygasające będą wynosiły 13.689,00 zł oraz poprosiła o zmianę 
wysokości kwot w załącznikach do projektu uchwały. Art. 263 ust. 2 ustawy o finansach 
publicznych daje możliwość dla organu stanowiącego ustalenia wykazu wydatków, do których nie 
stosuje się przepisu mówiącego, że „niezrealizowane kwoty wydatków budżetu jednostki 
samorządu terytorialnego wygasają z upływem roku budżetowego”. Rada Gminy może więc podjąć 
taką uchwałę z określeniem wydatków, które można zrealizować w 2013 roku. Ustawa przewiduje 
maksymalny termin realizacji takich wydatków do 30 czerwca kolejnego roku i taki termin został 
wpisany w projekcie uchwały tj. do 30 czerwca 2013 roku. Przyczyną przedłożenia takiego projektu 
uchwały są pisma wykonawcy inwestycji i projektanta, które państwo otrzymaliście w materiałach 
na dzisiejszą sesję.  
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

6) określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości  
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały i poinformował, że podstawą do 
wyliczenia nowych  stawek na 2013 rok były górne stawki obowiązujące w 2012 roku, ponieważ 
nikt w okresie całego roku nie wniósł zastrzeżenia co do tych górnych stawek. Opłata jeśli chodzi o 
usuwanie nieczystości stałych z nieruchomości składa się z czterech elementów:  opłaty 
marszałkowskiej, opłaty za składowanie nieczystości na wysypisku, kosztu odbioru, selekcji i 
wywozu oraz z podatku VAT. Przygotowując opłaty na rok 2013, każda z tych pozycji została 
uaktualniona tzn. została przyjęta nowa opłata marszałkowska na rok 2013 (która jest ogłoszona), 
została przyjęta nowa opłata za składowanie nieczystości na wysypisku, co będzie wynikiem 
następnej uchwały państwa, koszt odbioru,  selekcji i wywozu został zwaloryzowany wskaźnikiem 
4 % i został wyliczony 8 % WAT. Stawka jeżeli chodzi o usuwanie nieczystości stałych dla osób, 
które nie segregują,  górna  stawka wynosiła 111,70  złotych za 1 metr sześcienny, po zastosowaniu 
nowych stawek w przyszłym roku będzie to kwota 116,82 złotych. Podobnie została wyliczona 
stawka za usuwanie nieczystości stałych dla osób, które segregują śmieci i tutaj kwota ta, która 
obowiązuje w tym roku 97,45 złotych zostaje zmieniona w roku przyszłym na kwotę 102,00 
złotych. Podobnie została także zwaloryzowana  górna kwota za wywóz nieczystości ciekłych, a 
więc jest to kwota, która obejmuje dojazd do nieruchomości, pompowanie ścieków, transport do 
punktu zlewnego i wypompowanie do punktu zlewnego i w tym wypadku kwota ta wzrasta z 15,44 
złotych do 16,06 złotych. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 5-11.12.2012 r. oraz, że  w wyniku konsultacji nie 
wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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7) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy Iłowa na lata 2012-2016  

Przewodniczący komisji budżetu – poinformował, że od dłuższego czasu w Gminie Iłowa, a 
szczególnie w mieście Iłowa ze względu na brak środków finansowych nie wykonuje się remontów 
kapitalnych budynków komunalnych zarówno mieszkalnych jak i użyteczności publicznej. Środki z 
czynszu, które są odprowadzane do ZGKiM wystarczają jedynie na drobne remonty lub naprawy. 
Dlatego też w celu zapobieżenia dalszej dewastacji budynków komunalnych na terenie miasta i 
gminy Iłowa większość komisji budżetu zgłasza następujące propozycje zmian do uchwały: 

 w § 9 dodać pkt 3 o treści: 3) budżetu gminy, 

 zmienić  w § 11 ust. 1 (wykreślić tą treść: „W latach 2012 – 2016 nie przewiduje się zmian 
związanych z remontami kapitalnymi budynków i modernizacji lokali mieszkalnych.”)  i 
wprowadzić nowy zapis ust. 1 o treści: „W latach 2012 – 2016 remonty kapitalne i nakłady 
inwestycyjne prowadzone będą w ramach uchwalonego budżetu gminy na dany rok.”, 

 w związku z tą zmianą proponuje się wykreślenie w tabeli załącznika nr 4 do uchwały 
następujących wierszy:  

- „ modernizacja nie mniej niż” 
-  „wydatki inwestycyjne nie mniej niż” 

Pan Burmistrz – to taki świąteczny króliczek z rękawa, ale to nie te święta. Prosiłbym, żeby 
problemy, które faktycznie występują były rozwiązywane na komisjach, przy dyskusji wszystkich 
stron.  Wtedy będzie to najwłaściwsze rozwiązanie każdego z tych problemów. Cieszę się, że pan 
przewodniczący i komisje widzą, że tych środków w ZGKiM na gospodarowanie mieniem 
komunalnym jest mało, ale pamiętacie państwo, że przy uchwalaniu tego programu już ten problem 
był widoczny i mieliście się państwo zastanowić nad tym jak tą politykę czynszową poprowadzić, 
bo przecież w budżecie gminy pieniądze też się nie rodzą, tylko trzeba zdjąć z jakiegoś zadania, 
żeby na inne zadanie dać. Jeśli taki ma być wniosek z państwa prac, to ja w nim nie uczestniczyłem. 
Oczywiście wpłynął wniosek z komisji budżetu (ten pierwszy wniosek), gdzie argumentowano tą 
zmianę tym, że zarzuciłem Radzie, iż takiego właśnie zapisu w uchwale nie ma – co nie jest prawdą 
i to napisałem do komisji, że takiego zarzutu nie było. Natomiast drugi wniosek do mnie nie trafił. 
Jest jedna podstawowa rzecz, jeżeli są protokoły z komisji to prosiłbym, żeby te protokoły w części 
dotyczącej mojej działalności do mnie trafiały (prośba do pana przewodniczącego), bo ten wniosek 
do mnie nie trafił. Na sesji słyszałem, że tak jest, słyszałem na sesji różne rzeczy, bo państwo 
czytacie sprawozdania z pracy komisji, ale to nie znaczy, że te wnioski drogą formalną do mnie 
trafiły. Żeby podjąć działania ja je muszę mieć. Ta uchwała jest aktem prawa miejscowego i 
wymagana jest konsultacja społeczna i wszelkie zmiany tego prawa też tego wymagają. Stąd 
podjęcie tej uchwały będzie niezgodne z prawem. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że wszelkie protokoły są dekretowane i jeśli 
sobie dobrze przypomina, to była dekretacja. Zresztą sprawdzę. 
 
Przewodniczący komisji budżetu – chciałbym dopowiedzieć dlaczego nie było na komisjach, 
ponieważ gdybyście przygotowali projekt uchwały, to automatycznie komisje pozostałe dostałyby 
do wglądu i można by było dyskutować. Natomiast nie było takiego projektu i czekaliśmy, a 
zgodnie ze Statutem Gminy komisja ma prawo złożyć wniosek. 
 
Pan Burmistrz – oczywiście komisja ma prawo jak najbardziej. Ja, albo zgadzam się z tym 
wnioskiem i przygotowuję projekt, albo się z nim nie zgadzam i nie przygotowuję oraz 
zawiadamiam o tym komisję. W tym przypadku tak by właśnie było. Z tym wnioskiem absolutnie 
bym się nie zgodził, ale zawiadomiłbym o tym i w tym momencie macie państwo prawo sami 
przygotować projekt zmian. Tak ta procedura wygląda i nie można zaskakiwać pozostałych też 
radnych, chociażby ze względu na szacunek dla nich. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że zgodnie ze Statutem inicjatywa 
uchwałodawcza należy do Burmistrza, 5 radnych i komisji Rady, a następny punkt mówi, że 
wszelkie prace organizacyjne, prawne i merytoryczne przy podjęciu inicjatywy uchwałodawczej 
przez radnych zabezpiecza wydział organizacyjny i liczyliśmy na to, że jeżeli była taka inicjatywa, 
to uzyskamy pomoc. 



9 
 
 
Pan Burmistrz – jeszcze raz powtarzam wniosek drugi nie wpłynął, na pierwszy odpowiedziałem. 
 
Przewodniczący komisji budżetu – należałoby sprawdzić protokoły z prac komisji, gdzie jest 
uwidoczniony drugi wniosek złożony przez komisję budżetu.  
 
Pan Mirosław Wdowiak – czy te propozycje zmian były konsultowane z radcą prawnym? 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – nie, nie były. 
Pan Mirosław Wdowiak – a dlaczego? 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – bo wpłynęły teraz. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – ponieważ pani mecenas jest obecna, to prosiłbym o ustosunkowanie się. 
 
Pani Agata Matusiak Wojnicz – Radca Prawny – trudno mi się ustosunkować, ponieważ nie znam 
treści uchwały. Ona do mnie nie trafiła, myślę, że ze względów proceduralnych, z tego powodu, że 
ten wniosek nie wpłynął formalnie do Burmistrza, który mógł zająć stanowisko w tej sprawie. 
Potwierdzam stanowisko, które wyraził pan Burmistrz, że państwo przegłosowując tekst  tej 
uchwały narażacie się na stwierdzenie nieważności przez organ nadzoru z uwagi na to, że jest to akt 
prawa miejscowego i niezbędne są konsultacje. Nawet jeśli państwo podejmiecie tą uchwałę, to 
powinniście się liczyć ze skutkami, o których mówiłam. Oczywiście jeśli w przyszłości taki projekt 
do mnie wpłynie, to się do niego ustosunkuję i zajmę się obróbką prawną. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – w związku z tymi oświadczeniami pani radcy i pana Burmistrza mam 
propozycję do wnioskodawcy, żeby wycofał się z tego.  
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – nie możemy, porządek jest uchwalony. Możemy najwyżej 
nie przyjąć tej uchwały. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – proponuję, żeby sam wnioskodawca zmienił zdanie dlatego, żebyśmy się 
nie skompromitowali. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – ja poddam pod głosowanie uchwałę i każdy będzie głosował 
jak uważa. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – ale wnioskodawca mógłby się wypowiedzieć, czy po pozyskaniu tych 
informacji w dalszym ciągu podtrzymuje chęć tych zmian, wiedząc, że będzie to ewidentne 
złamanie prawa, kompromitacja Rady po raz kolejny. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – to nie jest po raz kolejny. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – już nie raz uchwalaliśmy coś, co było ewidentnie niezgodne z prawem. 
To nie jest pierwszy przypadek. Prosiłbym o wypowiedzenie się wnioskodawcy, co sądzi o tych 
propozycjach w tej chwili.  
 
Przewodniczący komisji budżetu – ja mam taką świadomość, że być może będzie ta uchwała 
odrzucona, jednak jest to nie pierwsza i nie ostatnia, które zostały odrzucone i każdy głosuje 
według siebie. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – trzeba zapisać w protokole, że Rada mając pełną świadomość tego, że 
łamie istniejące prawo mimo wszystko podejmuje uchwałę. Co ci państwo napiszą w gazetach 
swoich, miejmy trochę szacunku dla siebie. Nie kwestionuję spraw merytorycznych, 
przedyskutujmy to na komisji, być może sam to poprę, ale w ten sposób załatwianie spraw jest 
żenujące.  
 
Przewodniczący komisji budżetu – przy tym porządku obrad ja nie mogę wycofać tego wniosku, 
jedynie przy głosowaniu mogę się wstrzymać. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – przejdziemy do głosowania i każdy zagłosuje tak jak będzie 
uważał. Ta uchwała jest w porządku obrad:  
„Uchwała Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 11 grudnia 2012 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 
93/6/X/11 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 29 listopada 2011 r. Proponuje się zmienić zgodnie z 
wolą wnioskodawców § 9 dopisując pkt 3 z budżetu gminy Iłowa. Proponuje się również 
wykreślenie w § 11 ust. 1 W latach 2012 – 2016 nie przewiduje się zmian związanych z remontami 
kapitalnymi budynków i modernizacji lokali mieszkalnych i zastąpienie następującą treścią: W 
latach 2012 – 2016 remonty kapitalne i nakłady inwestycyjne prowadzone będą w ramach 
uchwalonego budżetu gminy na dany rok. W związku z tym proponuje się wykreślenie w 
załączniku 4 do uchwały wiersza o treści „modernizacja nie mniej niż” i „wydatki inwestycyjne nie 
mniej niż”. 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych.  
za przyjęciem uchwały głosowało – 3 radnych (Fr. Przynoga, R. Kimla, H. Konopa) 
przeciw – 5  
wstrzymujących się – 4  
Uchwała nie została podjęta. 
 

8) wysokości opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej 
Pan Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej omówił projekt 
uchwały. Poinformował, że mamy tutaj dwie podstawowe stawki, które są podstawą opłat za usługi 
o charakterze użyteczności publicznej. Podstawą wyjściową jest cena za przyjęcie odpadów na 
składowisko w Czyżówku i cena za oczyszczanie ścieków dowiezionych do punktu zlewnego. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji. Opłaty za przyjęcie 
odpadów na wysypisko wyszczególnia tabela zawierająca kod odpadów, które mogą być przyjęte 
na to składowisko, określa opłatę środowiskową doliczaną do każdej tony przyjętych odpadów. 
Cena została określona jako cena brutto. Zawiera więc 8 % podatek VAT. Podstawą opłaty 
środowiskowej jest polityka ministra, który określa wysokość tych opłat w zależności od 
możliwości zagospodarowania tych odpadów, a więc te odpady, które mogą być zagospodarowane 
w sposób najprostszy posiadają najwyższą stawkę opłaty środowiskowej. Cena przyjęcia jednego 
metra sześciennego ścieków w punkcie zlewnym, jest ceną ustalaną dla wszystkich przewoźników, 
którzy dowiozą ścieki do punktu zlewnego (każdy przewoźnik posiada elektroniczny identyfikator, 
który jednoznacznie określa kto przywiózł ścieki i w jakiej ilości). Cena ta jest wyodrębniona z 
ceny całości kanalizacji, gdzie zostały odrzucone koszty przesyłu i jest to czysty koszt oczyszczalni 
ścieków w przeliczeniu na jeden metr sześcienny brutto.  
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II pkt 7 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej   
za przyjęciem protokołu głosowało – 11 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (R. Goc) 
 
Ad. II pkt 8 – Odpowiedzi na interpelacje radnych 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz  
Poinformował, że jest dostępny w Urzędzie, jeżeli mają radni jakieś problemy, chcą uzyskać jakieś 
informacje, to prosił, żeby przychodzić, pytać się. Nie ma żadnego problemu, żeby przedyskutować 
pewne sprawy, nawet bardzo drażliwe, czy skrajnie różne poglądy. To na pewno pomoże później w 
dobrej współpracy. W każdej chwili jest gotowy z radnymi rozmawiać, dyskutować na wszystkie 
tematy, które dotyczą Gminy.  
Odnośnie odpowiedzi, ponieważ są to bardzo szczegółowe zapytania, chciałby to skonsultować i 
sprawdzić w dokumentacjach, dlatego odpowiedzi zostaną sporządzone w formie pisemnej. 
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Ad. II pkt 9 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Józef Brzezicki - Przewodniczący Rady Miejskiej  
zamknął  obrady XX sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej. 
Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 11 stron, ponumerowanych od 1 do 11. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 14

00
 do godz. 15

30
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


